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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  extraordinari 
Data:   11 de juny de 2011 
Horari:  12 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Jesús Muñoz Martín,   regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Constitució de la corporació. 
2. Elecció de batle/essa. 
 
 
Desenvolupament de la sessió. Acords 
 
1. Constitució de la corporació 
 
A la vila d’Artà, 11 de juny de 2011, quan són les dotze hores, es reuneixen a la sala de sessions de 
l’Ajuntament, en primera convocatòria, els senyors regidors anotats al marge, a fi de dur a terme la 
sessió constitutiva de l’Ajuntament. 

 
Queda formada la Mesa d’Edat, integrada per Juan Lliteras Espinosa i Maria del Mar López Martí, 
regidors electes de major i menor edat, respectivament, segons les certificacions rebudes per la Junta 
Electoral de Zona de Manacor, i actua com a secretària d’aquesta mesa la de la corporació, Celia 
Martínez-Piñeiro de Urquiza. 
 
La Mesa d’Edat crida cada regidor i comprova les credencials, així com la presentació de la declaració, 
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a efectes del Registre d’Interessos dels membres de la corporació. 
 

Seguidament, una vegada que es comprova que ha comparegut la totalitat dels regidors electes i, després 
del jurament o la promesa prestats personalment per cadascun d’ells, de complir fidelment les 
obligacions del càrrec de regidor amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la Constitució com a 
norma fonamental de l’Estat, el president de la Mesa declara constituïda la nova corporació. 
 
 
2. Elecció de batle/essa 
 
La secretària de la Mesa d’Edat informa que són candidats els regidors que encapçalen les llistes 
corresponents: 
 
Jaume Alzamora Riera, UIA 
Maria Francesca Servera Pascual, PSOE  
Bartomeu Gili Nadal, CxI 
Juan Llliteras Espinosa, PP 
Guillem Caldentey Crego, IV 

 
Abans de procedir a la votació, la secretària de la Mesa d’Edat pregunta a cadascun d’ells si volen 
presentar-se com a candidats a la Batlia. 
 
A continuació, es relacionen els candidats a la Batlia: 
 
Jaume Alzamora Riera, UIA 
Maria Francesca Servera Pascual, PSOE  
Bartomeu Gili Nadal, CxI 
Juan Llliteras Espinosa, PP 

 
La secretària de la Mesa d’Edat informa que la votació pot ser ordinària, nominal, si així s’acorda per 
majoria simple (art. 46.2 de la LRBRL), o secreta, si així s’acorda per majoria absoluta (art. 70 
LRBRL). 
 
Si un candidat obté la majoria absoluta dels vots dels regidors, és declarat electe. Si cap no l’obté, es 
proclama batle el regidor que encapçala la llista que hagi obtingut major nombre de vots populars en el 
municipi. 
 
La totalitat dels membres del consistori decideixen que la votació sigui nominal. 
 
Jaume Alzamora Riera  vota   Jaume Alzamora Riera 
Magdalena Maria Fernández  vota   Jaume Alzamora Riera 
Maria del Mar López Martí  vota   Jaume Alzamora Riera 
Maria Francesca Servera Pascual  vota  Maria Francesca Servera Pascual 
Manuel Galán Massanet  vota  Maria Francesca Servera Pascual 
Maria Paula Ginard Vílchez  vota  Maria Francesca Servera Pascual 
Bartomeu Gili Nadal   vota  Bartomeu Gili Nadal 
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Maria Antònia Sureda Martí  vota  Bartomeu Gili Nadal 
Jesús Muñoz Martín   vota  Bartomeu Gili Nadal 
Juan Lliteras Espinosa   vota  Juan Lliteras Espinosa 
Miguel Servera Morey  vota  Juan Lliteras Espinosa 
Jaime Ginard Muñoz   vota  Juan Lliteras Espinosa 
Guillem Caldentey Crego  vota   Jaume Alzamora Riera 
 
Una vegada realitzada la votació, la secretària informa sobre el resultat: 
 
- 4 vots per a Jaume Alzamora Riera, UIA 
- 3 vots per a Maria Francesca Servera Pascual, PSOE 
- 3 vots per a Bartomeu Gili Nadal, CxI 
- 3 vots per a Juan Lliteras Espinosa, PP 

 
La secretària informa que, com que cap dels candidats ha obtingut la majoria absoluta dels vots dels 
regidors, és proclamat batle Jaume Alzamora Riera, candidat d’UIA, com a regidor que encapçala la 
llista que ha obtingut major nombre de vots populars en el municipi. 
 
A continuació, i per prendre possessió del seu càrrec, Jaume Alzamora Riera per imperatiu legal promet 
complir fidelment les obligacions del càrrec de batle amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la 
Constitució i l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears com a normes fonamentals de l’Estat, sense 
renunciar al dret de decidir del seu poble. 
 
Seguidament, el batle llegeix el discurs següent que, copiat literalment, diu: 
 
<<Bon dia a tots i a totes, artanencs, artanenques, coloniers i colonieres. Bon dia a tots els regidors i 
regidores que conformen aquest nou ajuntament. 
 
Primer de tot, agrair a tota la gent que m’ha donat suport per avui ser aquí on som. Gràcies a tots els que 
confiàreu en mi i en el nostre projecte. I gràcies també a totes les persones que hi han col·laborat. 
 
És per a mi un honor, segurament el màxim honor del qual pot gaudir un artanenc, esser investit batle 
del meu poble. Un poble del qual sempre he format part i del qual me’n sent orgullós. 
 
M’heu nomenat batle. Però sóc conscient que ho he estat en minoria. No ha estat possible durant 
aquests dies passats arribar a un acord de majoria, tot i que s’ha intentat. Serà la meva primera prioritat 
reconduir aquesta situació i intentar arribar a un acord per conformar una majoria estable a l’ajuntament. 
Des d’aquí us estenc la mà a tots per intentar-ho. Ha de ser responsabilitat de tots tirar-ho endavant. 
Malgrat que s’arribi a un acord només amb alguna de les forces, també serà una prioritat meva de 
govern tenir present a tots els regidors que conformen l’ajuntament. I perquè és el poble qui així ho ha 
volgut. Els ciutadans ens han responsabilitzat a tots per conduir l’ajuntament, de manera que la meva 
acció anirà encaminada cap a aquest objectiu. No faré cap passa important i decisiva dins l’ajuntament 
sense intentar aconseguir el consens de totes les forces que formem part del consistori. És la meva 
responsabilitat. És la nostra responsabilitat. 
 
I també promet que la gestió que faré estarà marcada per la honestedat, la transparència i l’eficiència. 
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Gràcies una altra vegada, i promet, a partir de la setmana que ve, posar-me a fer feina per tirar endavant 
el projecte que vàrem presentar i per complir amb els compromisos que avui davant tots vosaltres he 
adoptat.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Servera, llegeix el seu discurs, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Primer de tot, volem donar l’enhorabona al nou Equip de Govern, i especialment, a tu, Jaume, per la 
Batlia. 
 
Després dels resultats de les passades eleccions, hem viscut tres setmanes de cafès i negociacions molt 
dures i us les vull resumir com les hem viscudes els socialistes d’Artà. 
 
La nostra primera opció per governar era la de formar un equip de govern de majoria amb CxI, vista la 
bona relació i experiència viscuda aquests darrers quatre anys a l’Equip de Govern. La resposta per part 
de CxI va ser que sí, però ens ha estat impossible trobar un tercer reforç, imprescindible per tenir 
majoria. 
 
També hem fet reunions amb tots els altres partits polítics amb representació dins l’ajuntament, entre 
ells el Partit Popular. Tot i que la ideologia nostra i del PP és totalment oposada i és molt difícil trobar 
un vincle d’unió, la responsabilitat que ha assumit el PP a nivell de Consell i Govern a les IB, entenem, 
que ens obliga a trobar punts comuns pel bé de nostre poble. Encara que d’aquestes reunions no n’ha 
sortit cap pacte, sí que hi ha hagut una bona sintonia per les dues parts. 
 
Un altre partit amb el qual ens hem reunit, per cert, l’únic partit el candidat del qual no s’ha assegut a 
negociar amb nosaltres, ha estat Iniciativa Verds, o també ara autoanomenats ecosocialistes. Els 
incloíem dins la nostra primera opció de govern per l’afinitat ideològica i per les coincidències dels dos 
programes electorals. 
 
Ha estat una sorpresa comprovar quin és el tarannà dels representants municipals d’Artà. Prova d’això 
són les mentides que ahir sortiren als diaris. 
 
Tal vegada, la nostra errada ha estat anar de cara en tot moment, explicant clarament les nostres 
intencions, sense “pastelejar” i cercant un consens amb els dos programes electorals. La nostra sorpresa 
va ser quan, des del primer dia, posaren com a condició indispensable per començar a negociar la 
retirada de la denúncia presentada per part de l’anterior batle al candidat d’Iniciativa Verds, i no al 
contrari com ara venen. Però bé, les mentides tenen les cames curtes. 
 
Em queda parlar d’Independents d’Artà. Tots els que sou aquí i els que ens escoltau per Ràdio Artà 
sabeu de les nostres negatives a formar Equip de Govern amb ells, i també els motius. Durant aquestes 
tres setmanes hem tengut moltes reunions internes de la nostra agrupació, per debatre entre d’altres 
coses, aquest tema. Han estat assemblees molts intenses i que ens han fet créixer com a partit i com a 
grup de persones. Tot i que tenim el cor molt calent per les ofenses sentides, i ens ha costat molt pensar 
amb el cap i no amb el cor, hem decidit, per consens, primer l’estabilitat del poble envers la ràbia dels 
nostres sentiments. 
 
Ahir, després de rebre una cridada per part dels candidats d’Independents d’Artà, ens reunírem amb ells, 



 4 

i els exposàrem les condicions mínimes que els socialistes volíem per poder començar a parlar. 
Demanàrem els dos primers anys de Batlia, i les àrees de Turisme, Cultura, Esports i Joventut i Serveis 
Socials. Els motius de demanar els dos primers anys de Batlia són clars i així ho explicàrem al candidat 
d’Independents d’Artà: per continuïtat amb la feina feta pels socialistes fins ara i per desconfiança cap 
als altres dos partits polítics, ja que no seria la primera vegada que tant un com l’altre es neguen a 
donar-nos la Batlia. 
 
Fa exactament una hora i un quart que he tengut la resposta. Tot i que troben que arribar ara a un acord 
és massa precipitat, han fet una contraoferta. Ells volen la Batlia els dos primers anys. La meva resposta 
ha estat que no, els motius ja els saben, aquest pacte no ha estat possible. 
 
Ells així ho han triat, han renunciat a un govern en majoria. Volen tenir el batle i governar en minoria. 
Una minoria tan feble que no dóna ni per constituir la Junta de Govern, que ha de ser 5 membres. 
 
Vist el resultat, els socialistes d’Artà fa una hora que ho hem decidit, farem feina els 4 anys des de 
l’oposició. Farem una oposició responsable i constructiva, pensant i primant, com hem fet sempre, pel 
benefici dels nostre poble. 
 
Moltes gràcies.>> 
 
El regidor de CxI, Sr. Gili, dóna l’enhorabona al regidor d’UIA per la seva elecció com a batle d’Artà. 
Agraeix la confiança a les persones que han votat el seu partit. Diu que està orgullós de la feina feta 
durant els darrers quatre anys amb el partit socialista, amb els membres del qual han compartit l’Equip 
de Govern. Diu que ells fiscalitzaran la gestió que dugui a terme UIA. Finalment, agraeix les converses 
que han mantingut amb la resta de grups a excepció de la mantinguda amb Iniciativa Verds, ja que ha 
tengut una decepció amb el regidor que encapçala la seva llista. 
 
El regidor del PP, Sr. Lliteras, llegeix el seu discurs, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Sr. Batle d’Artà, rebi l’enhorabona de l’equip del Partit Popular, al qual jo represent, i la meva en 
particular. 
 
Avui començam una nova legislatura, de la qual tots formam part, igual que aquell vaixell que parteix 
de port. 
 
Tu en seràs el capità o el timoner, però tots nosaltres, els mariners que també estarem dedins; et desitj 
una molt bona mar i que les maniobres que prenguis, quan faci bon temps o temporal, les facis 
encertades i pel bé de tots, que la gent de la nostra contrada ho mereix i ens exigirà.. 
 
Bon vent, sort i seny. 
 
Moltes gràcies.>> 
 
El regidor d’IV, Sr. Caldentey, dóna l’enhorabona al batle i a tots els regidors de l’Equip de Govern. 
Opina que s’ha arribat a un pacte que els pareix molt satisfactori. A continuació, enumera els temes del 
seu funcionament: 
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- transparència municipal a tots els efectes als regidors i a tota la ciutadania; 
- impuls de millores mediambientals; 
- subjecció al pacte de batles; 
- participació ciutadana; 
- estudi de la biodiversitat; 
- pressupostos participatius. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


